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 1.- AURREKO AKTA. 2010eko maiatzaren 7ko aktaren onespena. 
 
 2010eko maiatzaren 7an, egindako ohiko batzarraldiaren aktaren berri 
eman ondoren, aho batez onartu da. 
 
 2.- ARAU SUBSIDIARIOEN ALDAKETA: 
 
 - Landa eremua sartzeko oinezkoen bide sarearekiko Arau Subsidiarioen 
aldaketari buruzko behin-behineko onespena.  
 
 Aitor Aldasoro, hirigintza batzordeko lehendakariak ondorengo 
proposamenaren berri eman du: 
 
 “Gaia: landa eremua sartzeko oinezkoen bide sarearekiko Arau 
Subsidiarioen aldakerari behin-behineko onespena ematea. 
 
 2010eko martxoaren 26ko batzarraldian, landa eremua sartzeko 
oinezkoen bide sarearekiko Arau Subsidiarioen aldaketaren Aurrerakinean 
ezarritako irizpide eta helburuak onartu ziren, Ingurugiro Inpaktuaren aldez 
aurreko txostena emateari buruzko 2010eko urtarrilaren 29ko Ingurumen 
Sailburuordetzaren Ebazpenean ezartzen diren baldintzak jasoz. Aldi beran 
dokumentuari hasierako onespena eman zitzaion. 
 
 Hasierako onespena jaso zuen dokumentua jendaurrean jarri zen, 
2010eko martxoaren 31ko eta apirilaren 7ko Berria, Diario Vasco eta GAOean 
iragarkiak argitaratuz. Hilabeteko epean hauek sinatutako alegazioak aurkeztu 
ziren: 
 

- Roberto eta Ana Berbel Ayestaran. 
- Jon Berbel Ayestaran, Antonio Berbel Pérez eta Begoña Ayestaran 

Dorronsoro. 
 
 Bide Azpiegituretako Departamentuari eta Ur Agentziari txostenak eskatu 
zitzaien. Lehenengoak aldeko txostena eman zuen apirilaren 27an, baina Ur 
Agentziak ez dut txostenik eman. Dena dela bi hilabete baino gehiago igaro 
direnez eskaera egin zenetik, izapidetzearekin jarraitzea zilegi da.  
 
 2010eko ekainaren 30ean, txosten teknikoa eman zen aurkeztutako 
alegazioei buruz, ondorengoa adieraziz: 
 
1. ALEGAZIOA: Jon Berbel Ayestaran Antonio Berbel Pérez eta Begoña 
Ayestaran Dorronsoro. 
 
 Alegazioen edukien laburpena. 
 
Bordaberri (alegazioaren 2. lurzatia) eta Bordaldea (alegazioaren 3. lurzatia) 
lurzatien jabe gisa, bi lurzati hauen artean  eskrituratan inungo bide publikorik 
ez dela aipatzen azaltzen dute. Ustezko bide historiko honek justifikatzen zuen 
aurrerapen fasean aurkeztutako iradokizunen ondorioz eginiko trazadura 
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aldaketa (Alegazioaren B bidea), Egia, Etxeburua eta Barrutia finketara 
sartzeko bide partikularra saiestuz.  
 
Aurretik, hasierako trazadura aldatzeko eginiko iradokizuna onartzeko erabili 
zen argudio berdina erabiliz (Lurzatia erditik ebakitzen zuela), Loinaztik 
datorren bidexka eta Erauskineko errepideko lotura, aurrerapen fasean 
proposatutakora itzultzea eskatzen dute, irisgarritasun, erabilgarritasun eta 
kostuak kontutan hartuz. 
 
 Txosten teknikoa. 
 
Proposatzen den trazadurak antzinako bide historiko bat berreskuratzea du 
helburu. Berau eskrituratan agertu ez arren, bere existentzia lekuan egiaztatu 
da, antzinako ortoargazkietan (1954), bai eta inguruko bizilagunekin izandako 
elkarrizketetan. Gainera, neurri handi batean, bide hau lurzatien arteko mugatik 
igarotzen da –katastroaren arabera-, lurzatiak erditik ebakitzea ekarriko luken 
kaltea gutxituz. 
 
Bide historiko bat berreskuratzea, proposatutako trazadurari “balio erantsi” 
gehitzea dela pentsatzen dugu. Era berean, lurzatien erdibitzea, zati txiki batera 
murrizten dela esan beharra dago (irisgarriotasun, erabilgarritasun eta 
kostuengatik). 
 
 
Guzti hori dela eta, dokumentuak proposatutako trazadura egokia dela erizten 
diogu. 
 
2. ALEGAZIOA: Ana Berbel Ayestaran eta Roberto Berbel Ayestaran. 
 
 

Alegazioaren laburpena. 
 
 

Bordaldea lurzatiaren (alegazioaren 1. lurzatia) jabe gisa, beronen hego-
mendebaldeko mugatik planteatzen den trazadurari dagokionean (alegazioaren 
A ibilbidea), berau bere jabetzako lurretatik igarotzen dela esaten da. 
 
 
Aurretik, hasierako trazadura aldatzeko eginiko iradokizuna onartzeko erabili 
zen argudio berdina erabiliz (Lurzatia erditik ebakitzen zuela), Loinaztik 
datorren bidexka eta Erauskineko errepideko lotura, aurrerapen fasean 
proposatutakora itzultzea eskatzen dute, irisgarritasun, erabilgarritasun eta 
kostuak kontutan hartuz. 
 

Txosten teknikoa. 
 

Aurrerapen fasean proposatzen zen trazadura ez bezela, orain proposatzen 
den trazadura lurzatien arteko mugatik planteatzen da, zeinak neurri handi 
batean, beraiek erdibitzea suposatuko luken afekzioa neurri handi batean 
murrizten duela erizten diogu. 
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Dokumentuak, trazaduraren alde banatara 10 metroko lur eremu bat 
planteatzen du, bertatik pasako delarik behin betiko trazadura. Lur eremu 
honen baitan, exekuzio proiektua izango da behin betiko ibilbidearen kokapen 
egokiena zein den erabakiko duena. 
 
Guzti hori dela eta, dokumentuak proposatutako trazadura egokia dela erizten 
diogu. 
 
 2010eko uztailaren 2ko datarekin, Aholku Batzordeak txostena eman du 
eta adostasuna azaldu du proposatzen den aldaketarekin. 
 
 Horren ondorioz, Hirigjntza Batzordeak Udalbatza Osoari ondorengo 
erabaki proposamena egiten  

 
 

 Lehenik. Aholku Batzordeak emandako gomendioa aintzakotzat hartzea.  
 
 Bigarren. Aurkeztutako alegazioak ebaztea, deuseztatuz. 
 
 Hirugarren. Landa eremua sartzeko oinezkoen bide sarearekiko Arau 
Subsidiarioen aldaketari behin-behineko onespena ematea. 
 
 Laugarren. Lurraldearen Antolamendurako Batzordeari espedientea 
igortzea, txostena emateko eskatuz eta aldi berean ingurugiro inpaktuari 
buruzko behin betiko txostena eskatzea.” 
 
 Hitz egiteko txanda eman ondoren, bildutakoek proposamenarekiko 
adostasuna azaldu dute. Horren ondorioz, aho batez eta legeak ezartzen duen 
quorumarekin onartu da proposamena.  
 
 - Beasaingo Planeamenduko Arau Subsidiarioen 3. dokumentuaren (39, 
44-48, 50-51 eta 55 artikuluak) aldaketari behin-behineko onespena. 
 
 Aitor Aldasoro, hirigintza batzordeko lehendakariak ondorengo 
proposamenaren berri eman du: 
 

 “Gaia: Beasaingo Planeamenduko Arau Subsidiarioen 3. 
dokumentuaren (39, 44-48, 50-51 eta 55 artikuluak) aldaketa 
 
 AURREKARIAK 
 
 2010eko maiatzaren 7ko batzarraldian, hasierako onespena eman 
zitzaien Arau Subsidiarioen arauzko dokumentuen hainbat artikuluen aldaketari: 
 

- Txapitula eta teilatupeak: 39, 44, 45, 46, 47 eta 48. 
 
 

- Soto eta erdisotetako erabilpen-baldintzak. Garajeak etxebizitzekin 
lotura ez izatea: 50 eta 51artikuluak. 
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 2.- Etxebizitzen gutxienezko tamainari buruz, araua eta fitxak aldatzea 
(55. artikulua) 
 

- 1.B Alde Zaharreko Bizitegi Zona, 70 m² (t)/etxebizitza. 
- 2.B Bizitegi Zonak etxadi blokeetan, 80 m² (t)/etxebizitza. 
- 3.B Bizitegi Zonak, bloke linealetan, 80 m² (t)/etxebizitza. 

 
 Afektatutako area eta sektoreak: 
 

- 1, 4, 12, 17, 24, 32 eta 34. Areak. 
- 2. eta 3. Sektoreak. 
 

 Hasierako onespena jaso zuen dokumentua jendaurrean jarri zen 
2010eko maiatzaren 13 eta 17an Berria, Diario Vasco eta Gipuzkoako Aldizkari 
Ofizialean iragarkiak argitaratuz. Hilabeteko epean ez da inolako alegaziorik 
aurkeztu. 
 
 2010eko uztailaren 2ko datarekin, Aholku Batzordeak txostena eman du 
eta adostasuna azaldu du proposatzen den aldaketarekin. 
 
 Horren ondorioz, Hirigjntza Batzordeak Udalbatza Osoari ondorengo 
erabaki proposamena egiten  
 
 Lehenik. Aholku Batzordeak emandako gomendioa aintzakotzat hartzea.  
 
 Bigarren. Beasaingo Planeamenduko Arau Subsidiarioen 3. 
dokumentuaren (39, 44-48, 50-51 eta 55 artikuluak) aldaketari behin-behineko 
onespena ematea. 
 
 Hirugarren. Lurraldearen Antolamendurako Batzordeari espedientea 
igortzea, txostena emateko eskatuz.” 
 
 Hitz egiteko txanda eman ondoren, bildutakoek proposamenarekiko 
adostasuna azaldu dute. Horren ondorioz, aho batez eta legeak ezartzen duen 
quorumarekin onartu da proposamena.  
 
 3.- ADIF-GUDUGARRETAKO JABEAK eta UDALAren arteko 
HITZARMENA. Hasierako onespena. 
 
 Alkateak ondorengo proposamenaren berri eman du: 
 

 “Gaia: ADIF, Gudugarretako terrenoen jabeak eta Beasaingo 
Udalaren arteko hitzarmena. 
 
 2010eko ekainaren 25eko datarekin, ADIFek aiptutakoek sinatzeko 
hitzarmena bidaltzen du. Hitzarmen horren bidez, terrenoak deskabetzen dira, 
Beasaingo udalerrian Beasain-Mendebalde zatian, Euskal Herriko trenbide sare 
berriaren plataforma Eraikitze-Proiektua exekutatzeko. Desjabetzearen 
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ordainetan, Udalak desjabetutako zoruaren eraikigarritasuna mantentzeko 
konpromisoa hartzen du. 
 
 Horrek esan nahi du hirigintza izaerako hitzarmen baten aurrean 
gaudela.  
 
 Horren ondorioz, hirigintza batzordeak Udalbatza Osoari ondorengo 
erabaki-proposamena egiten dio: 
 
 Lehenik. Aipatutako hitzarmenaren testuari hasierako onespena ematea 
eta jendaurran jartzea 20 laneguneko epearen barruan alegazioak aurkeztu 
daitezen. Alegaziorik ez bada aurkezten, hitzarmena behin betiko onartua 
geldituko da.” 
 
 Hitz egiteko txanda eman ondoren, bildutakoek proposamenarekiko 
adostasuna azaldu dute. Horren ondorioz, aho batez eta legeak ezartzen duen 
quorumarekin onartu da proposamena.  
 
 4.- LOKALEN ERABILERA ALDATZEARI BURUZKO 
ORDENATZAREN ALDAKETA. Etxebizitzetarako hiri-lurzoruan finkatutako 
eremu jakin batzuetan dauden aretoen erabilera hirugarren sektorea izatetik 
etxebizitzetarakoa izatera aldatzeko jarduerak arautzen dituen ordenantzaren 
aldaketa.  
 
 Aitor Aldasoro, hirigintza batzordeko lehendakariak ondorengo 
proposamenaren berri eman du: 
 
 “Gaia: etxebizitzetarako hiri-lurzoruan finkatutako eremu jakin 
batzuetan dauden aretoen erabilera hirugarren sektorea izatetik 
etxebizitzetarakoa izatera aldatzeko jarduerak arautzen dituen 
ordenantzaren aldaketa. 
 
 AURREKARIAK 
 
 Aipatutako ordenantzaren 8. artikuluak adierazten du “ordenantzaren 
aplikazioa dela eta, aretoen erabilera aldatuz lortzen diren etxebizitzek udal 
etxebizitza tasatuaren kalifikazio iraunkorra izango dute erabateko jabetza edo 
jabariaren erregimenarekin. Udal etxebizitza tasatu hauen gehienezko 
salmenta-prezioa zein den jakiteko, aretoaren azalera erabilgarria biderkatu 
egingo da era honetara: Eusko Jaurlaritzak Beasainen babes ofizialeko 
etxebizitzetarako ezarri duen gehienezko prezioaren modulua bider 1,5 
koefizientea. 
 
 Dena dela, 2008ko maiatzaren 15eko Aginduak adierazten du etxebizitza 
tasatuen prezioa, babes ofizialeko etxebizitzen salmenta-modulua bider 1,7 
koefizientea dela. 
 
 
 Agindu honen babesean, VISESArekin sinatutako hitzarmena ere aldatu 
egin zen, HUNOLT,31 arean aurreikusita dauden etxebizitza tasatuekiko. 
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Hasiera batetan prezioa kalkulatzeko hitzartu bazen ere 1,5 koefizientea 
erabiliko zela, azkenik 1,7an finkatu zen. 
 
 Udalerriko eremu desberdinetan etxebizitza-erregimen berdina 
dutenentzat, diskriminazioa saihesteko, hirigintza batzordeak Udalbatza Osoari 
ondorengo erabaki-proposamena egiten dio: 
 
 Lehenik. Ordenantzaren 8. artikulu-aldaketari hasierako onespena 
ematea adieraziz jarraian, aretoen erabilera aldatuz lortzen diren etxebizitzen 
prezioa, une bakoitzean legeriak babes ofizialeko etxebizitzen gehienezko 
prezioa finkatzen duena izango dela. Lurzoruari eta Hirigintzari buruzko 2/2006 
Legearen Zortzigarren Xedapen Gehigarriaren arabera, ezin izango du gainditu 
araubide orokorreko babes ofizialeko etxebizitzen gehienezko prezioa bider 
1,70 indizea. 
 
 Bigarren. Aldaketa hori jendaurrean jartzea 30 laneguneko epean 
iragarkia GAOean argitaratzen den hurrengo egunetik kontatzen hasita, 
bidezkoak diren alegazioak aurkeztu ahal izateko.” 
 
 Hitz egiteko txanda eman ondoren, bildutakoek proposamenarekiko 
adostasuna azaldu dute. Horren ondorioz, aho batez eta legeak ezartzen duen 
quorumarekin onartu da proposamena. 
 
 Andoni Antxia jaunak hitza eskatu du eta Alkateak eman ondoren esan 
du proposamenaren aurka daudela, horrelako neurriak beste kasuetan, 
adibidez Dolarean, ez direlako aplikatu. 
 
 Julio Herreros jaunak hitza eskatu du eta Alkate jaunak eman ondoren, 
hau esan du: 
 
 “Julio Herreros jaunak (EB): “Sra. Secretaria, le pido a Vd. que de fe 
pública de lo que está ocurriendo, que es la participación de la plataforma 
ilegalizada.  
 
 Los exbatasunos solo pueden ir a titulo personal, participar al final del 
Pleno, en el apartado de Ruegos y preguntas. Nunca pueden participar como 
Plataformas o Grupo Político. 
  
 Según el art. 88,3 del (ROF) Reglamento de Ordenación y 
Funcionamiento: el publico asistente a las sesiones (Plenos) no podrá intervenir 
en estos, ni tampoco podrán permitirse manifestaciones de agrado o de 
desagrado, pudiendo el Presidente (Alcalde) proceder, en casos extremos, a la 
expulsión del asistente que por cualquier causa impida el normal desarrollo de 
la sesión. Sin perjuicio de ello, una vez levantada la sesión, la Corporación 
puede establecer un turno de consultas por el público asistente sobre temas 
concretos de interés municipal. 
 
 El art.228-2 del ROF (Reglamento de Ordenación y Funcionamiento): 
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 Terminada la sesión del Pleno, el Alcalde puede establecer un turno de 
Ruegos y Preguntas por el público asistente sobre temas concretos de interés 
municipal. Corresponde al Alcalde ordenar y cerrar este asunto. 
 
 Sr. Alcalde, se esta incumpliendo lo establecido en los artículos 
anteriores, no son cargos públicos, están ilegalizados, no pueden participar en 
los Plenos. Toda esta movida es ilegal.” 
 
 5.- DOLAREA HOTELA, S.L.ren alde EMAKIDA ADMINISTRATIBOA 
EGITEA. 
 
 Alkateak ondorengo proposamenaren berri eman du: 
 
 “Gaia: DOLAREA HOTELA, S.L.ren alde emakida administratiboa 
ematea.  
 
 AURREKARIAK 
 
 I.- 2008ko abenduaren 18an (GAO, 2009-01-08), behin betiko onespena 
eman zitzaion Dolarean lurpeko aparkalekua egiteko Egitasmo Bereziari. 
Egitasmo horretan aurreikusten da Dolarea ondoan dagoen terrenoan egin 
beharreko ekipamendua, Dolarea eraikinean garatu behar den jarduerari lotuta 
egongo dela eta horren ondorioz, hotela eta jatetxearen erabiltzaileei zuzendua 
egongo dela.  
 
 II.- 2009ko uztailaren 24an Gobernu Batzordeak erabaki zuen 
aparkalekua egiteko obrak, Construcciones Iturrioz, S.A.ri esleitzea. Maiatzaren 
28an obrak amaituta egoteari buruzko ziurtagiria eman da eta ……obrak ontzat 
emateari buruzko akta jaso da.  
 
 III.- Aparkalekua eraiki den lursaila 2.625 m²koa, erabilera publikoa du 
eta jabari publikoa osatzen du. Pribatuki erabili ahal izateko, berarekiko 
emakida administratiboa ematea eskatzen du eta horretarako konkurrentzia 
egon behar bada ere, kasu honetan salbuetsi egiten da, planeamenduak 
ezartzen duelako garaje-plazen lotura hotel-jatetxearekin. 
 
 IV.- Eraikinean garatu behar den Jarduera-Proiektuan aurreikusten da 
lurpeko-aparkalekuak dauden lursailaren gainean tximinia jarri behar dela 
ostalaritza-jardueraren keak kanporatzeko. Horrek lursailaren erabilera pribatua 
dakar eta erabilera horren barruan ere egongo litzateke tximiniak funtzionatzeko 
behar dituen kanalizazioen pasoa.  
  
 OINARRI JURIDIKOAK  
 
 Legeri aplikagarria ondorengo artikulu hauetan aurreikusten da:  
 

- Emakida administratiboari buruz, Entitate Lokaletako Ondasunen 
Araudiaren 74 eta hurrengo artikuluak eta Administrazio Publikoen 
Ondasunei buruzko Legearen 2. 6. 84. 92. 93.1, 2, 3 y 4 atalak eta 
Bigarrengo Azken-Xedapena. 
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- Udalbatza Osoak duen eskuduntzari buruz, apirilaren 2ko 7/1985 
Legearen 22,2n) artikulua. 

 
 Hori guztia kontutan izanda, Hirigintza Batzordeak Udalbatza Osoari 
ondorengo erabaki-proposamena egiten dio: 
 
 Lehenik. Dolarea eraikinaren aldameneko jabari publikoaren lursailaren 
gainean emakida administratiboa ematea, DOLAREA HOTELA, S.L.ren alde. 
Lursailaren azalera, 2.625 m²koa da eta mugak hauek dira: Iparraldetik, 
Hegoaldetik eta Ekialdetik, espaloiak eta gune libreak eta Mendebaldetik, 
aipatutako eraikina dagoen lursaila.  
 
 Bigarren. Emakida administratiboak, jabari publikoaren lurzorua eta 
azalera aurreikusten du eta baldintza hauekin ematen da: 
 
 1.- Garaje-plazekin okupatutako lur-azpikoa erabiltzeko, emakidunak 
lurrazpiko aparkalekuaren Jarduera Proiektua aurkeztu beharko du eta 
funtzionamendurako udal-baimena eman ondoren, aseguratu, egoera onean 
kontserbatu eta mantendu egin beharko du emakidaren denbora irauten duen 
bitartean.  
 
 2.- Lursailaren azalera pribatuki erabiltzeko eta garaje nahiz ostalaritza 
jardueraren gasak eta keak kanporatzeko tximiniarekin okupatzeko, 
emakidunak ostalaritza jarduera garatzeko baimen izan beharko du eta 
mantenamenduaz okupatu beharko du. 
 
 3.- Tximiniak okupatzen ez duen eremua, gune berderako erabiliko da 
azalera horretaz emakida-administratiborik ematen ez denez mantentzea 
Udalaren kontura izango da.  
 
 Hirugarren. Dolarea eraikinaren gainean eta DOLAREA HOTELA, 
S.L.ren alde eratutako gozamen-eskubidearen babesean, emakida 
administratiboa ematen denez, hogeita hamar urterako eratzen da, 2007ko 
apirilaren 27tik, hau da, alokairu-kontratu administratiboa sinatu zenetik 
kontatzen hasita, baina kontratu horretan finkatutako berrogeita hamar 
urtetaraino luzatzeko kalterik gabe.  
 
 Laugarren. Urteko 11.540 €ko kanona ezartzen da. 2010. ekitaldiari 
dagokiona 2011ko urtarrilean ordainduko da emakida administratiboa ematen 
denetik kontatzen hasita. Hurrengo ekitalditik aurrerako kanona, abenduarekiko 
Autonomia Erkidegoko indize kontsumo prezioaren arabera eguneratuko da. 
 
 Bosgarren. Emakida-eskubidea duenak ezin izango du, eskubide hori 
eskualdatu, Udalak aldez aurretik baimena eman gabe. 
 
 Seigarren. Aurrerago aipatuko diren emakida bertan behera gelditzeko 
baldintzaz gain, emakida administratiboa baliorik gabe gelditu daiteke Udalak 
bere kasa erabakitzen badu edozein momentutan interes publikoagatik. Kalte-
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ordainik ez da egongo geroztik onartutako baldintza orokorrekin bat ez ba dator, 
jabari publikoan kalteak sortzen badira edo interes publiko handiagoa duten 
jarduerentzat erabiltzea eragozten bada edo erabilpen orokorra gutxiagotzen 
bada. 
 
 Zazpigarren. Ezarritako baldintzak ez badira ondo betetzen, udal 
agintariaren ohartarazpena ekarriko du eta berrerortzen bada eta interesek 
orokorren aurka ba doa, emakida bertan behera utzi daiteke, aldez aurretik 
aldebiko espedientea izapidetuta.  
 
 Zortzigarren. Emakida administratiboa baliorik gabe ondoren aipatzen 
direnagatik geldituko da: 
 

a) Emakidunak eratzen duen entitatea desegitea. 
 
b) Emakida ematen duenak aldez aurretik baimena ez ematea 

eskualdatze-kasuetan. 
c) Iraungitzea, epea bete delako. 
d) Administrazioak bere kasa emakida bertan behera uztea. 
e) Bien arteko erabakia. 
f) Emakida duenak betebeharrak ez burutzea eta Administrazioak 

horrela aitortzea. 
  
 9.- Emakida bukatzen denean, obra eta instalazio guztiak, 
Administrazioarentzat geldituko dira. 
 
 Bederatzigarren. Erabaki hau 30eko laneguneko epean jendaurrean 
jartzea, alegazioak aurkeztu ahal izateko. Epe horretan ez badira aurkezten, 
erabakia behin betikoa izango da.” 
 
 Hitz egiteko txanda eman ondoren, iritzi hauek azaldu dira: 
 
 PPko ordezkariak proposamenaren alde dagoela esan du. 
 
 EBko ordezkariek abstenitu egin behar dutela adierazi dute. 
 
 Josi Insausti (Alkarbide): “Proponemos que el punto segundo, 3 de la 
parte dispositiva de la propuesta quede redactada de las siguiente manera: “el 
espacio no ocupado por la chimenea se destinará a zona verde, y aunque 
sobre él no se establece ninguna concesión administrativa, su mantenimiento 
correrá a cargo de Dolarea Hotela, S.L., bajo los criterios técnicos y supervisión 
del Ayuntamiento.”  
 
 Fernando Boada jaunak (PSE-EE/PSOE): “Nosotros al aprobar el Plan 
Especial para el aparcamiento subterráneo en la parcela adyacente a Dolarea, 
le dimos el voto positivo porque veíamos la necesidad de garaje. Cuando se 
dijo que las plazas de garaje las iba a pagar el Ayuntamiento, porque en aquel 
momento la situación económica de la empresa que había adquirido la 
explotación del hotel, pasaba por problemas financieros no previstos cuando se 
hizo la adjudicación, al haber cambiado la coyuntura económica, nuestro 
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partido votó en contra, porque no considerábamos que el Ayuntamiento tenía 
que financiar unas obras para un hotel que va a ser explotado por una empresa 
privada. Hoy parece que el Ayuntamiento vuelve al redil de lo que es la cordura 
de traer a Pleno la concesión de los garajes y el cobro del canon y que no sean 
los ciudadanos de Beasain los que tengan que asumir el gasto de lo que 
supone una explotación privada. Nosotros, como hemos dicho públicamente no 
estamos en contra del hotel. Hemos estado en contra del procedimiento y lo 
hemos criticado e incluso el procedimiento de dar autorización para que 
apareciera una chimenea en un suelo de dominio público sin que hubiera 
habido consentimiento expreso por este Pleno. No vamos a votar en contra 
porque pensamos que se están corregiendo los errores que en su día cometió 
el Ayuntamiento, en cuanto al tema de licencias, pero tampoco lo vamos a 
apoyar. Nos vamos a abstener. Esperamos que funcione correctamente el 
hotel, ya que es de interés de la gran mayoría de los ciudadanos, por lo menos 
de los que están representados en este Pleno. No obstante, pensamos que no 
es la forma correcta de que el Ayuntamiento lleve las obras, ni incluso las que 
el mismo desarrolla.” 
 
 Alkatea jaunak: estamos dispuestos a aceptar la modificación de 
Alkarbide. En cuanto a lo manifestado por el partido socialista, decir que 
siempre dijimos que cuando se entregaran en concesión los garajes, se 
establecería un canon. Los procedimientos son discutibles, pero el principio de 
colaboración público-privado, es un principio que precisamente en este 
momento está muy candente, y está de moda, pero tu Fernando, en el 
Congreso de los Diputados verás que todo el tema de infraestructuras y 
equipamientos se está concitando lo público y lo privado.” 
 
 Se somete a votación la propuesta con inclusión de la modificación 
planteada por Alkarbide. 
 
 Idazkariak adierazi du emakida-administratiboa onartzeko gehiengo 
absolutua behar dela, hain zuzen ere, bederatzi boto proposamenaren alde. 
 
 Hori horrela izanik, EBko ordezkariek adierazi dute proposamenaren alde 
bozkatuko dutela. 
 
 Beraz, bozketa eginda, ondorengo emaitza lortu da: 
 
 Aldeko botoak: 10 (EAJ, ALKARBIDE, EB, PP) 
 Aurkako botoak: 0 
 Abstentzioak: 5 (PSE-EE/PSOE) 
 
 Horren ondorioz, gehiengo absolutuarekin eta bide batez legeak 
ezartzen duen quorumarekin onartu da proposamena. 
 
 6.- SAN MARTIN PLAZAN, BEHEAN, OSTALARITZA JARDUERA 
USTIAKETAREN ESLEIPENA.  
 
 Ezagutzera eman da 2010eko uztailaren 9an, Kontratazio-Mahaiak 
egindako proposamena: 
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 ““AURREKARIAK 
 

2010eko martxoaren 26an Udalbatza osoak erabaki zuen, aipatutako esleipena 
egiteko deialdia egitea, hautaketa prozedura arautzen duen baldintza plegua 
onartuz.  
 

Deialdia, 2010eko martxoaren 31ko GAOean argitaratu zen eta proposamenak 
aurkezteko epean, sei argitaratu ziren. Horietatik bi lizitaziotik kanpo gelditu 
ziren zeren eta nahiz eta errekerimendua egin, ez zuten kreditatu eskatzen zen 
kaudimena, hau da, ostalaritzan bost urteetan gutxienez eskarmentua izatea. 
 
Alkateak, hirigintza batzordea osatzen duten talde politikoen ordezkariak, 
arkitektoak, aparejadoreak, kontu-hartzaileak eta udal idazkariak osatzen duten 
kontratazio-mahaia, 2010eko maiatzaren 1oean bildu zen eta Alkarbideko 
ordezkariak izan ezik, beste guztiak azaldu ziren. Lizitazioan onartutako 
lizitatzaileek egindako proposamenen berri eman ziren eta nahiz eta 
CHAMADOIRAk sinatutakoa mahaiko partaide gehienei gustatzen zitzaiena 
izan, ez zen inolako esleipen formalik egin. 
 
Hirigintza batzordearen Lehendakariaren iniziatibaz, lizitatzaileei gonbidapena 
egin zitzaien kontratazio-mahaiaren aurrean garatzea proposatzen duten 
jardueren-memoriaren defentsa egitea. Defentsa hau 2010eko maiatzaren 31n 
egin zen. Aldez aurretik ontzat eman zen, teknikoek egindako proposamenari, 
esleipen-irizpideei (eskaintzaren memoria eta hobekuntzak) puntuazioa 
emateko egindako sailkapenari buruz.  
 

Kontratuaren helburuak duen berezitasunak esleipen-irizpideen objektibotasuna 
eragozten du eta nahiz eta teknikoek beraien gain hartu, lokala egokitzeari 
buruzko obra-proiektuaren balorazioa, zalantza sortu zen politikoak ez diren eta 
kontratazio-mahaia osatzen dutenek hartu beharreko jarrerari buruz. 
 
Xehetasun hau juridikoki aztertu ondoren hau esan daiteke. Kontratazio-mahaia 
eskaintzak baloratzeko organo teknikoa da eta ez politikoa eta bere izaerak ez 
du zer ikusirik batzorde informatibo batekin. Horren ondorioz ez dagokio 
kontratazio-mahaian boto ponderatua erabiltzea, izan ere jokaera horrek 
kontratazio-mahaia politizatu egingo luke eta politikoak ez diren kideen botoak 
testimonialak izango lirateke. Beraz, Araubide Juridiko-Legearen 24. artikulua 
aplikagarria izango litzateke, hau da, kontratazio-mahaia osatzen duten 
funtzionarioak proposamenaren alde edo aurka bozkatu beharko lukete eta ez 
litzateke zilegi izango abstenitzea. 
 
Proposamenen azterketak ondoko gogoetara eramaten gaitu: baldintza 
pleguaren zioen azalpenak dioen moduan, administrazioko kontratu berezia eta 
aldi berean singularra da, bere helburua kontutan izanda, hau da, hiri-erdian 
dinamika duen gunea sortzea, ostalaritza jardueraren babesean. Dena dela, 
kontratazio-prozeduraren ohizko dinamikak eraman gaitu perspektiba hau 
galtzea eta eragin du, obra edo zerbitzuetako kontratu bat izango balitz bezala 
tratatzea. 
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Kontratu honen berezitasuna, beste gauza batzuen artean, honetan datza: 
 
1.- Udalarentzako ez du inolako kosturik suposatzen. 
2.- Udalak lortzen duen errendimendua ez da ekonomikoa, baizik eta 
espezietakoa eta interes orokorrari zuzendua dago. Izan ere, onura Beasaingo 
biztanleriarentzat Dakar. 
 
Aurkeztutako eskaintza guztiak bidagarriak dira, baldintza pleguan eskatzen 
denari doituak, nahiz eta batzuek hobeto definituta egon. Bestaldetik, 
lizitatzaileek ostalaritza sektorean eskarmentua dute eta hori horrela izanda, 
bermatuta gelditzen da zerbitzuaren prestakuntza, ostalaritzari dagokionean. 
 
Garbi dago, plazak eta inguruak dinamismoa behar duela eta horretara 
zuzendu dira udal esfortzuak, hala nola, Merkataritza Birgaitzeko Egitasmo 
Berezia eta hiri erdiaren oinaztatzea. Baina ekintza urbanistiko hauek giza eta 
kultura arloko beste elementu batzuekin lotuta egon behar dira. Horren 
ondorioz, ulertzen dena da kontratu honetan garrantzitsuena dela jardueraren 
memoria eta bide batez helburu horiek lortzeko garatu behar diren jarduerak. 
Hau kontutan izanda, aurkeztutako proposamenen artean desberdintasun 
nabariak daude eta hain zuzen ere hauek dira: 
 
CHAMADOIRA 
 
Proposatzen dituen askotariko jarduerak, bereziki umeei zuzenduta daude eta 
Udalak antolatzen dituen antzekoak dira. Gainera batzuk plaza azpian egongo 
den ludotekan Udalak antolatzen dituen antzekoak dira. 
 
Ez du aipatzen zein maiztasunekin garatuko diren. 
 
GUREGAS: 
 
Jardueren eskaintza eskasa da. Bere eskaintzaren ekarpena, minusbaliotasuna 
duten pertsonak kontratatzearena da, baina baldintza hau ez da baldintza 
pleguak eskatzen.  
 
Ez du egutegirik planteatzen. 
 
Udalarekin elkarlana egitea ontzat ematen du, baina ez du iniziatibarik hartzen. 
 

BLUES-BROTHERS 
 
Lizitatzaileak, eskaintzen dituen ekintzen maiztasuna azaltzen du eta beste 
lizitatzaileekiko gauza berriak proposatzen ditu, halaber: gertaera desberdinen 
informazio puntua, azokan saltzen diren produktuen sustapena, koadrila arteko 
herri-kirola, pantaila erraldoia, lehiaketa gastronomikoa. Ekintza hauek, 
betidanik plazara joaten ez den biztanleriaren sektore zabalagoari eta umeena 
baino zailagoa denari zuzenduta dago. Haurtzaroa ere kontutan izaten du eta 
berarentzat ere programazioa eskaintzen du.  
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Jarduerak zuzenduta dauden kolektibo ezberdin honek ematen dio aurkezten 
duen eskaintzari benetako balioa. 
 
ROBERTO & MARTIN: 
 

Lizitatzaileak egutegi bat azaltzen ez badu ere, aurkeztutako proposamenetik 
ondorioztatzen da jardueren maiztasuna. Jardueren artean betidanik gune hau 
erabili duten eta plaza birmoldatzeko garaian kontutan hartu diren baserritarren 
postuak sustatzeaz gain, urtaroetan azokak egitea proposatzen ditu, sasoiko 
eta sorterriko produktuekin. 
 

Eskaintza honek udalerria gainditzen du eta proposatzen duenaren duen 
arrakasta eta ezaguna den traiektoriak bermatzen du.  
 

Emandako arrazoiak eragin dute Kontratazio-Mahaiak ulertzea, interes 
orokorrarentzat onena izango litzatekeela, bi azken proposamen hauen batura, 
izan ere berdinak ez izanik, osagarriak dira eta biztanleri bolumen handiagoari 
zuzenduta doaz. Hortaz eta kontuan izanda, Roberto Ruizek proiektua 
defendatzerakoan esandakoa, Blues-Brotherseko ordezkariarekin batera 
joatekoa, hain zuzen ere, hauei ezagutzera eman zitzaien Udalaren duen 
interesa beraien proposamen bateratua izateko, beti ere beraiek ados egon 
ezkero. Erantzuna baiezkoa izan zen eta 2010eko uztailaren 5ean, Felix Huici, 
Roberto Ruiz y Martin Urquiola jaunek proposamen bat aurkezten dute San 
Martin plazapean dagoen lokalean ostalaritza jarduera garatzeko, xehetasun 
hauekin: 
 

- LOKALA EGOKITZEA. 
 
Obra zibilaren proiektua, bere garaian Roberto Ruiz eta Martín Urkiola jaunak 
aurkeztutakoa izango da. Aurrekontua, martxan jartzeak duen kostua barne, 
94.000 €koa. 
 

- KOMUNAK 
 
365 egunetan irekita egongo dira: 

1. Aste egunetan (astelehenetik ostegunera), 7,00etatik 22,00ra. 
2. Ostiraletan eta aste bukaeretan, 7,00etatik 24,00ra. 
3. Jaiegunetan, 8,00etatik 02,00ra. 

 
 
Garbiketa: eguerdian eta ixterakoan. 
 
Higienerako produktuen euskarriak jartzea. 
 

 - JARDUERAK 
 

Kontratazio-Mahaiak eskatu zuen moduan, Jarduera-Memoriak beraiek banaka 
aurkeztutako ekintzak batzen ditu. 
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 Horren ondorioz, Kontratazio-Mahaiak Udalbatza Osoari ondorengo 
erabaki proposamena egiten dio: 
 
 Lehenik. Ostalaritza jarduera ustiatzea, aldez aurretik jarduera hori 
garatzeko lokala egokitzeari buruzko behin behineko esleipena, Félix Huici, 
Roberto Ruiz eta Martin Urquiola jaunen alde egitea, baldintza pleguan eta 
beraiek aurkeztutako eskaintzaren arabera. 
 

 Bigarren. Lizitazioan parte hartu dutenei erabaki honen berri ematea, 
esleipendunei adieraziz, 15 lanegunean erabaki hau jakinarazitako hurrengo 
egunetik kontatzen hasita, ondorengo dokumentazioa aurkeztu behar duela: 
 

- Zerga eta Gizarte Segurantza betebeharretan eguneratuta egotearen 
ziurtagiria. 

 
- 4.700 €ko behin betiko fidantza. 

 
 Hirugarren. Esleipendunei baimena ematea, nahi izan ezkero, 
pertsonalitate juridikoa aldatzeko bidezkoa iruditzen zaiena osatuz, jardueraren 
garapena hasi aurretik eta Udalari horren berri emanez. 
 

 Laugarren. Lokala egokitzeko obrengatik, Instalazio eta Obren gaineko 
Zergan %95eko hobaria onartzea, obra hori udal onurakoa dela aitortzen 
delako, giza xehetasunak daudelako.” 
 
 Hitz egiteko txanda eman ondoren, iritzi hauek azaldu dira: 
 
 PP, PSE-EE/PSOE eta ALKARBIDE, proposamenaren alde azaldu dira. 
EB, aldiz aurka. 
 
 Julene Hidalgo (EB) andreak: “desde EB estamos en contra de esta 
propuesta por los diferentes movimientos que ha habido en la Mesa de 
Contratación y dada la manera en la que se ha presentado nos ha hecho 
dudar. No nos parece que esta propuesta debiera de salir adelante, sino que 
planteamos que se haga una nueva reunión de la Mesa de Contratación.” 
 
 Andoni Antxia jaunak: “forma eta fondoko xehetasunak. Forma aldetik 
esan, guk dokumentaziorik ez dugula eta zalantzak sortzen direla gai hau 
aurrera eramateko. Fondoari begira berriz, ez dakigu euskararen erabilera 
ziurtatzen ala ez.” 
 
 Bozketa eginda, ondorengo emaitza lortu da: 
 
 Aldeko botoak: 13 (EAJ, PSE-EE/PSOE, ALKARBIDE, PP) 
 Aurkako botoak: 2 (EB) 
 Abstentzioak: 0 
 
 Horren ondorioz, gehiengo absolutuarekin onartu da proposamena.  
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 7.- MUSIKA ESKOLA, UDAL EUSKALTEGIA ETA BERTSO ESKOLA. 
TASAK. 2010-2011 ikasturterako tasei hasierako onespena ematea.  
 
 Alkateak, Hazienda Batzordeko ondorengo proposamenaren berri eman 
du: 
 
 “GAIA: Beasaingo Loinatz Musika Eskolan, Udal Euskaltegian eta 
Bertso eskolan 2010-2011 ikasturtean aplikagarri izango diren tarifen 
onespena. 
 
 Hazienda Batzordeak 2.010eko ekainaren 28an egindako bileran, 2010-
2011 ikasturtean Musika Eskolako, Euskaltegia eta Bertso eskolako 
irakaskuntza zerbitzuengatik aplikagarri izango diren  tarifen onespena 
proposatzen dio Udalbatzari: 
 

BEASAINGO LOINATZ MUSIKA ESKOLA 
2010-2011 IKASTURTEA 

 
     Urteko kuota/ 

 Cuota anual 
      

MUSIKA TAILERRA 
TALLER MUSIKAL 
 

   175,00 € 

HASTAPENA 
INICIACION 
 

   225,00 € 

INSTRUM. + M. LENGOAIA II. MAILA 
INSTRUM. + LENGUAJE MUSICAL NIVEL II 
 

 600,00 € 

INSTRUM. + GAI TEORIKOA III. MAILA 
INSTRUM. + MATERIA TEORICA NIVEL III 
 

 640,00 € 

M. L. + PANDERO EDO + KANT TALD 
L.M. + PANDERO O + CANTO GRUPAL 
 

445,00 € 

M. LENGOAIA 
LENGUAJE MUSICAL SIN INSTRUMENTO 
 

225,00 € 

GAI TEORIKOAK 
MATERIAS TEORICAS 
 

 225,00 € 

INFORMATIKA 
 

 225,00 € 

INSTRUMENTUA II. MAILA 
 

450,00 € 

INSTRUMENTUA III. MAILA 
 

470,00 € 

TRIKITIXA 
(II. eta III. MAILAK / NIVELES II y 

  385,00 € 
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III) 

PANDEROA 
 

  275,00 € 

KANTUA TALDEAN 
CANTO GRUPAL 
 

200,00 € 

PIANOA + AKONPAINAMENDUA 
PIANO + ACOMPAÑAMIENTO 
 

700,00 € 

PIANOA + AKONPAINAMENDUA + GAI TEORIKOA  
PIANO + ACOMPAÑAMIENTO + MATERIA TEORICA 
 
BAKARLARI 
CANTO SOLISTA 
 
IZENEMATEA 11-12 
INSCRIPCION 11-12 
 

840,00 € 
 
 

470,00 € 
 
 

37,00 € 

MATERIALA 10,00 € 
 
- Familia partaide kopuruarengatiko dirulaguntza: 
1. partaideak: kuota osoak 
2. partaideak: kuota osoak 
Familia bereko 3 senide daudenean, kuota txikienaren kopuruko dirulaguntza 
emango da. 
 
 
- Matrikula formalizatzen den unean urteko kuotaren ordainketa-betebeharra 
sortzen da, beraz, kurtsoan zehar gerta litezkeen bajak, haren amaierarako 
falta den hilabete kopurua edozein izanik ere, ez dute kuotaren murrizketarako 
eskubiderik sortzen. 
 
Ordainketarako epea: Urteko kuotaren kobraketa 10 hilabetetan zatituko da 
irailetik ekainera bitartean. 
 
BEASAINGO UDAL EUSKALTEGIA 
 2010-2011 IKASTURTEA 
 

Ikastaroak /Cursos Ordu 
kop./ 
Nº Horas 

Prezioa materiala barne/ 
Precio material incluido 

Astean 10 orduko ikast. / Curso 10 
horas semanales 
2010/09/20 - 2011/06/20 

332 425 € 

Astean 8 orduko ikast. / Curso 8 horas 
semanales 
2010/09/20 - 2011/06/20 

264 342 € 

Astean 6 orduko ikast. / Curso de 6 
horas semanales 
2010/09/20 – 2011-06-20 

200 264 € 
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Astean 4 orduko ikast. / Curso de 4 
horas semanales 
2010/09/20 – 2011-06-20 

136 185 € 

Etorkinentzako ikastaroa / Curso para 
emigrantes 
 

60 30 € 

Autoikaskuntza 
tutorearekin/Autoaprend. con tutor 
2010/09/20 – 2011/06/20 

198 423 € 

Udako ikastaroa / Curso de verano 
2011/06/27 – 2011/07/22 

100 133 € 

 
2010-2011 ikasturtean orduko 1,22 € kobratuko da (klase presentziala), 2,14 € 
autoikaskuntza eta 0,50 € Aisa ikastaroetan. 
 
Materiala 20 euro. Udako ikastaroan: 10 euro. 
 
Ikasleek matrikularen kopuruaren erdia ikastaroa hasi baino lehen edo hasi eta 
lehenengo hamar eskola-egunetan ordaindu beharko dute. Gainerakoa, 
hurrengo bi hilabeteetako lehenengo astean egin beharko dute. Udako 
ikastaroetan, ikastaroa hasi eta lehenengo 7 egunetan ordaindu beharko du. 
 
Ikasturte amaierako beka eskatzeko eskubidea izando dute Beasainen 
erroldatua dauden ikasleek eta dirulaguntza horiek emateko, Udal Ordenantzan 
jasotakoa aplikatuko da. 

 
Ikasleak HABEtik ere, jaso dezake dirulaguntzarik. Horretarako, euskara mailak 
egiaztatzeko HABEk deituko dituen azterketak gainditu beharko ditu.  
 
BERTSO ESKOLA. 2010-2011 IKASTURTEA: 30 euroko tasa kobratuko da.   
 
 Hitz egiteko txanda eman ondoren, bildutakoek proposamenarekiko 
adostasuna azaldu dute.  
 
 Bozketa eginda, aho batez onartu da proposamena. 
 
 8.- ERAIKUNTZEN GAINEKO ZERGARI BURUZKO HOBARIA. Oriako 
Pasealekua, 18tik 32 zenbakira arteko jabekide erkidegoaren eskaria. 
 
 Alkateak, Hazienda Batzordeko ondorengo proposamenaren berri eman 
du: 
 

 “GAIA: Oriako Pasealekua, 18tik 32 zenbakira arteko jabekide 
erkidegoetan egin beharreko amiantozko xaflen aldaketa lanek sortzen 
duten Eraikuntzen gaineko Zergari buruzko hobari eskaria.  

 
Eraikuntza, Instalazio eta Obren gaineko Zerga erregulatzen duen Udal 
Ordenantzak ondorengo hobaria jasotzen du: 
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%95era bitarteko hobaria, eraikuntzak, instalazioak eta obrak interes 
berezikoak edo udal onurakoak izendatuta daudenean, etxebizitza babestuak 
barne, zirkunstantzia sozial, kultural edo historiko-artistikoak izateagatik edo 
enplegua sustatzeko baliagarriak gertatzeagatik. Izendapena eta hobariaren 
ehunekoa Udal Batzarrak onartu beharko du, eta subjektu pasiboak eskatuta 
erabakiko da, batzarkideen gehiengo soilaren aldeko botoekin. 
 
Hazienda Batzordearen iritziz, udal teknikariak igorritako txostenaren aurrean, 
goian aipatutako interes bereziko eta udal onurako zirkunstantzia sozialak 
betetzen dira eta beraz, Udalbatzari ondorengo akordioa  PROPOSATZEN dio: 
 
 Oriako Pasealekua, 18tik 32 zenbakira arteko jabekide erkidegoetan egin 
beharreko amiantozko xaflen aldaketa lanek sortzen duten Eraikuntza, 
Instalazio eta Obren gaineko Zergan %95eko hobaria onartzea.” 
 
 Hitz egiteko txanda eman ondoren, bildutakoek proposamenarekiko 
adostasuna azaldu dute.  
 
 Bozketa eginda, aho batez onartu da proposamena. 
 
 9.- ORDENANTZA. Udal kiroldegiko zerbitzuen erabilpenarengatiko 
tarifa eta tasen arloan laguntzak emateko ordenantzaren aldaketari hasierako 
onespena ematea. 
 
 Malu Vallés andreak, gizarte-ongizateko lehendakariak ondorengo 
proposamenaren berri eman du, Udal kiroldegiko zerbitzuen 
erabilpenarengatiko tarifa eta tasen arloan laguntzak emateko ordenantza 
aldatzeari buruz: 
  

- 3. art. Tasa arloan laguntzak jasotzeko. 
o Gehitu: “ Balorazio ekonomikoan kontutan edukiko dira 

elkarrekin bizi diren pertsonen unitateko diru-sarrerak”. 
 

- 4. art. Udal kiroldegiko zerbitzuen erabilpenarengatiko tarifen arloan 
laguntzak jasotzeko. 

o Esaten duen lekuan “ Udal kiroldegiko zerbitzuen 
erabilpenarengatiko tarifen arloan ….aurkeztu behar dira” esan 
behar du “Udal kirolegiko zerbitzuen erabilpenarengatiko 
tarifen arloan laguntzak lortzeko eskaerak  hiruhileko 
bakoitzaren aurreko hilabeteko (abendua, martxoa, ekaina, 
iraila) 1etik 15era  aurkeztu behar dira. 

o Gehitu: “ Balorazio ekonomikoan kontutan edukiko dira 
elkarrekin bizi diren pertsonen unitateko diru-sarrerak; adin-
txikikoak bere menpe dituzten guraso bakarreko familien 
kasuetan ez ezik, hauen kasuan diru-sarrerak familia unitate 
apartekotzat hartuko dira. 

 
- 8. art Esaten duen lekuan “Udaleko Gizarte-Ongizate batzordeak 

laguntza-eskaeren espedienteak aztertuko ditu eta Alkateak 
erabakiko du laguntzak eman ala ez eman. Interesatuei hartutako 
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erabakiaren berri jakinarazi egingo zaie” esan behar du “ Udaleko 
Gizarte Ongizate saileko teknikariek laguntza-eskaeren espedienteak 
aztertuko dituzte eta Alkateak erabakiko du laguntzak eman ala ez 
eman, eskaerak aurkezteko  epea amaitu eta hurrengo 15 egunetan. 
Interesatuei hartutako erabakiaren berri jakinarazi egingo zaie.” 

 
 Hitz egiteko txanda eman ondoren, bildutakoek proposamenarekiko 
adostasuna azaldu dute.  
 
 Bozketa eginda, aho batez onartu da proposamena. 
 
 9.- KONTU OROKORRA. 2009. ekitaldi ekonomikoaren Kontu Orokorra 
onartzea. 
 
 Alkatea jaunak ondorengoa azaldu du: 
 
 “Kontuetarako Batzordeak maiatzaren 7an egindako bileran 2.009 
ekitaldiari dagozkion kontuak onartu zituen. Legez ezarritakoaren arabera, 
kontuak jendaurrean jarrita egon dira 15 egunetan eta epe horretan ez da 
inolako erreklamaziorik egon. 
 
Beraz, azkenik, Udalbatzaren onespenera jartzeko izapidea betetzea falta dute 
2009ko kontuek eta hauen datu aipagarrienak ondorengoak dira: 
 
UDALA 
 

- HASIERAKO AURREKONTUA: 16.127.499,00 
- BEHIN-BETIKO AURREKONT: 26.599.538,05 

 
AURREKONTUAREN GAUZATZE MAILA 
 
GASTUEN AURREKONTUA GUZTIRA: %80,48 
 
INBERTSIOAK: Inbertsioen kapituluaren %66,66a gauzatu da. Baina, gainera, 
erabilitako gastua, hau da, lanak esleituta egotean konprometitutako kredituak 
aurrekontuaren %94a dira. 
 
SARREREN AURREKONTUA GUZTIRA: %71,63 
 
Gauzatze maila gutxitZen da, batez ere, jaso ez direlako: 
 

- CAFeko hirigintzako aprobetxamenduarengatik aurreikusitako 
dirusarrerak. 

 2010 ekitaldian ingresatu dira. 
 

- 8. Sektoreko urbanizazio kuotak , ez direla kobratu urbanizazio lanak 
guztiz bukatu ez direnez. 

 
- Igartzarako aurreikusitako dirulaguntzak. 
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DIRUZAINTZAKO GERAKIN LIKIDOA: 6.470.629,57 euro 
 
Honetatik 1.993.142,51 euro erabili dira 2009 ekitaldian gauzatu ez diren eta 
2010 ekitaldian txertatu diren kredituak finantzatzeko. (Kale Nagusia 
oineztatzea, Dolareako garajeak, Igartza jauregia…) 
 
 
ONDAREA ETA AZPIEGITURAK 
 
Ondasun eta azpiegituren gehikuntzari dagokionean, 2009an aipagarrienak 
dira: 
 
Azpiegiturak 

- Gernika Pasealekuko frontoia estaltzea 
- Iturralde parkea 
- Oriamendi-Nekolalde igogailua 
- Kamioien aparkalekua. 

 
Eraikinak eta eraikuntzk 

- Igartza Oletako lokala (haurtzaindegia) 
- Zazpiturrietako lokala (EPA-Euskaltegia) 
- Zubimuzu plazako aldagelak 
- Intxaurpe elkartea 

 
Ondarearen aldaketak 

- Dolareko gozamen-eskubidearen lagapena 
- 8. Sektoreko lursaila Sasietari lagatzea. 
- Adimen Osasun Zentro zaharrarren lokal itzulketa. 

 
ZORPETZE MAILA 
 
2009ko ekitaldiaren amaieran erakunde finantzarioekin zegoen pasiboa 
7.347.017,72 eurokoa zen eta %5,05eko zama finantzarioa suposatzen zuen. 
 
Aipagarria da ere Foru Aldundiari zordundutako 1.787.014,02 euroko kopurua, 
2009ko Foru Fondoaren likidazio negatiboa itzultzeko onartutako 
berandutzagatik eta 2.011, 2.012 eta 2.013 urteetan itzuli beharrekoa.  
 
ORGANISMO AUTONOMOAK 
 

 Sarreren 
gauzatze % 

Gastuen 
gauzatze % 

Diruzaintzako gerakin 
likidoa 

Musika Eskola 95,9% 95,9% 67.681,14 € 

Kiroldegia %89,63 %89,55 43.428,26 € 

Euskaltegia %91,57 %82,12  146.529,20€ 

 
BEASAIN LANTZEN, S.A. 
 



 22 

Udalaren sozietate anonimoak exekuzio fasean zituen lan guztiak bukatu ditu 
eta Olaraneko babes ofizialeko 21 etxebizitzak eraikitzeko proiektuak egiteko 
lanak hasi ditu. 
 
6. Sektoreko 2 pabiloi eta Osasun Zentroko lurrazpiako 4 garaje gelditzen dira 
saltzeko.” 
  
 Hitz egiteko txanda eman ondoren, iritzi hauek azaldu dira: 
 
 PP, EB eta ALKARBIDE proposamenarekiko adostasuna azaldu dute. 
 
 Fernando Boada jaunak (PSE-EE/PSOE): “Tal y como expresé en la 
Comisión Especial de Cuentas, nuestro grupo no va a apoyar. Se va a abstener 
en este tema. Se nos presentó un documento por parte de Intervención que era 
un informe de El Consultor de los Ayuntamientos, y en él se decía que es claro 
el sentido de la aprobación de la Cuenta General en el sentido de que no 
implica conformidad con las actuaciones reflejadas en ella, ni genera 
responsabilidad por parte de las mismas, ya que es dificil explicar esta 
circunstancia a los miembros de la Corporación que votan en contra. A pesar 
de ello, nosotros en este momento, con nuestra abstención, que es la misma 
postura que adoptamos cuando se presentaron a aprobación los presupuestos, 
no nos consideramos ni responsables ni comprometidos con la aprobación de 
las cuentas municipales porque no nos sentíamos reflejados con lo que se 
proponía en los presupuestos. No negamos que las cuentas que se presentan 
aquí sean las correctas, que estén bien presentadas y que reflejen tanto los 
ingresos como los gastos, pero lo cierto es que en algunas partidas de 
inversiones a las que a nosotros sólo se nos había admitido una o dos, esas ni 
siquiera se habían ejecutado. Al no vernos reflejados, nuestro partido se va 
abstener. “ 
 
 Bozketa eginda, ondorengo emaitza lortu da: 
 
 Aldeko botoak: 10 (EAJ, Alkarbide, EB, PP) 
 Aurkako botoak: 0 
 Abstentzioak: 5 (PSE-EE/PSOE) 
 
 Horren ondorioz, gehiengo absolutuarekin onartu da proposamena.  
 
 10.- MOZIOA: 
 
 a.- Ezker Abertzalearen mozioa Alkateak aurkeztutakoa.  
 
 Alkatea jaunak Andoni Antxia jaunari hitza eman dio eta honek 
mozioaren berri eman du: 
 
 “BAI UDALBILTZARI, BAI EUSKAL HERRIARI 
 
“UDALBILTZA, Euskal Herriko Udalen eta Udal Hautetsien Biltzarra”, nazio-
instituzioa, zazpi lurraldeetako ia 1.800 udal hautetsik sortu zuten, 1.999ko 
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irailaren 18an Bilboko Euskalduna Jauregian. Honako printzipio eta helburuekin 
sortu zuten: 

1. Euskal Herria nazioa dela aldarrikatzea. 

2. Euskal Herriaren egituraketa politikoa eraikitzen laguntzea, lurraldetasuna 
lekuko izanik eta zazpi euskal lurraldeetako udal ordezkariak esparru erkidean 
batzeko asmoz. 

3. Euskal Herriaren nazio eraikuntza bultzatzea, prozesu dinamiko eta 
demokratikotzat harturik eta euskal herritar guztien erabakimen eta parte hartze 
askean oinarriturik. 

4. Herrialde guztietako udalerrien arteko harremanak eraikitzen laguntzea, 
hizkuntzaren, kulturaren, kirolaren, ingurumenaren, lurralde antolaketaren, 
ekonomiaren garapenaren eta ongizatearen alorrean eta beste esparru 
batzuetan, udal ordezkarien ekintza bateratuei bide emanez. 

5. Nazioartean Euskal Herria nazio berezko eta desberdindua dela adieraztea, 
baita Euskal Herriak nazio gisa jardun nahi duela ere Europako etorkizuneko 
egituraketan eta erakundeetan. 
Helburu hauek gauzatze aldera hamaika ekimen bultzatu, sendotu, babestu eta 
aurrera atera izan ditu UDALBILTZAk azkeneko ia hamaika urte hauetan. 
Oztopoz jositako ibilbidea izan du. Horien artean, nabarmena 2.003ko 
udaberrian Madrileko Auzitegi Nazionalak aginduta erakunde nazionalaren 
aurkako polizia operazioa dugu. 
Operazio honen ondorioz UDALBILTZAko hainbat hautetsi eta langile atxilotu, 
bulego publikoak itxi, udaletxeak erregistratu, materiala eraman, Zuberoan 
hainbat enpresa egitasmo laguntzeko herritarrek emandako dirua konfiskatu eta 
UDALBILTZAri suspentsioa ezarri zioten. 
Operazio honen aurrean, udal hautetsi, ordezkari politiko, sindikal, kultural eta 
sozial ugari eta anitzek eta milaka eta milaka herritarrek erasoa salatu zuten 
Bilboko kaleetan, “Bai Udalbiltzari, Bai Euskal Herriari” lelopean. 
Orain, zazpi urte beranduago, UDALBILTZAren aurkako epaiketa dator. 
Fiskalaren zein herri-akusazioaren eskaerak ezagutu ditugu, hautetsi eta langile 
izan diren 22 pertsonentzako 10 eta 23 urte bitarteko espetxe zigorrak hain 
zuzen. Nabarmentzekoa da UDALBILTZA erakundearen beraren behin betiko 
ilegalizazioa eskatzen dela. 
Honen aurrean, BEASAIN-go udalbatzarrak honako puntu hauek onartzen ditu: 
 
1. Aldarrikatzea 1999ko irailean Euskalduna jauregian egindako batzar 
sortzailean onartu ziren bost helburuen alde lan egitea beharrezkoa eta zilegi 
dela eta ezin dela delitutzat jo. Helburu eta lan-ildo horietan aurrera egiteagatik 
hautetsi eta alkateak kriminalizatzea demokraziaren aurkako ekimena da, are 
gehiago kontuan hartuta epaituak sufragio unibertsalez aukeratutako herri-
ordezkariak direla. 
 
2. Konpromisoa hartzea, edozein arlo instituzionaletan, demokratikoki 
aukeratutako ordezkariek Euskal Herriko lurralde eta eremu administratibo 
guztietako instituzioak sortu, bultzatu, garatu eta finantzatzeko duten eskubidea 
errespetatzeko. 
 
3. Udalbiltza eta bertako hautetsi eta langile ohien aurka Madrileko Auzitegi 
Nazionalean eramaten ari den auzibidea irmoki salatzea eta Estatuko 
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Gobernuari eskatzea Estatuko fiskal nagusiak gaur egun mantentzen duen 
akusazio publikoa erretira dezala. 
 
3. Epaiketa gertatu bitartean, adosturiko egun eta orduan  kontzentratzera 

deitzen ditugu herritarrak, era isilean elkartasuna adierazteko.” 
 
 Hitz egiteko txanda eman ondoren, iritzi hauek azaldu dira: 
 
 Julio Herreros (PP) jaunak: sobre la moción y los que la presentan tengo 
que decir que según el art. 88, 3 del Reglamento de Organización y 
Funcionamiento de las Entidades Locales, no pueden participar durante la 
celebración del Pleno, por no ser cargos electos. Sobre el juicio decir, que está 
en manos de la Justicia tomar la decisión oportuna, con lo cual no nos 
oponemos a la Sentencia que el Juez tome sobre estas detenciones.” 
 
 Jarraian Alkateak, EAJ eta Alkarbideko taldeak aurkeztutako aurkako 
mozioa irakurri du: 
 
 “Udalbiltzaren aurkako epaiketari buruzko mozio alternatiboa 
 
“UDALBILTZA, Euskal Herriko Udalen eta Udal Hautetsien Biltzarra”, nazio-
instituzioa, zazpi lurraldeetako ia 1.800 udal hautetsik sortu zuten, 1.999ko 
irailaren 18an Bilboko Euskalduna Jauregian. Honako printzipio eta helburuekin 
sortu zuten: 
 

1. Euskal Herria nazioa dela aldarrikatzea. 
2. Euskal Herriaren egituraketa politikoa eraikitzen laguntzea, 

lurraldetasuna lekuko izanik eta zazpi euskal lurraldeetako udal 
ordezkariak esparru erkidean batzeko asmoz. 

3. Euskal Herriaren nazio eraikuntza bultzatzea, prozesu dinamiko eta 
demokratikotzat harturik eta euskal herritar guztien erabakimen eta parte 
hartze askean oinarriturik. 

4. Herrialde guztietako udalerrien arteko harremanak eraikitzen laguntzea, 
hizkuntzaren, kulturaren, kirolaren, ingurumenaren, lurralde 
antolaketaren, ekonomiaren garapenaren eta ongizatearen alorrean eta 
beste esparru batzuetan, udal ordezkarien ekintza bateratuei bide 
emanez. 

5. Nazioartean Euskal Herria nazio berezko eta desberdindua dela 
adieraztea, baita Euskal Herriak nazio gisa jardun nahi duela ere 
Europako etorkizuneko egituraketan eta erakundeetan. 

 
 
Helburu hauek gauzatze aldera hamaika ekimen bultzatu, sendotu, babestu eta 
aurrera atera izan ditu UDALBILTZAk azkeneko ia hamaika urte hauetan. 
 
 2.003ko udaberrian Madrileko Auzitegi Nazionalak aginduta hainbat hautetsi 
eta langile atxilotu, bulego publikoak itxi, udaletxeak erregistratu, materiala 
eraman, Zuberoan hainbat enpresa egitasmo laguntzeko herritarrek emandako 
dirua konfiskatu eta beraien jardueraren suspentsioa ezarri zuen. 
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Orain, zazpi urte beranduago, kide horien aurkako epaiketa dator. Fiskalaren 
zein herri-akusazioaren eskaerak ezagutu ditugu, hautetsi eta langile izan diren 
22 pertsonentzako 10 eta 23 urte bitarteko espetxe zigorrak hain zuzen.  
 
Kasu honetan, beste behin ere, prozedura induktiboaren ordena irauli dute, ezin 
da aurretiaz ezarritako printzipioa, hau da, “dena ETA da” printzipioa ezarri eta 
ondoren aurreiritzi  hori janzten duten zantzuak bilatzen hasi, baieztapenarekin 
bat ez datozenak baztertuz. 
 
Guzti hori dela eta, udalbatza honi hurrengo mozioa proposatzen dio, eztabaida 
eta hala badagokio onartu dezan: 
 
1. Beasaingo udalak aldarrikatzen dute 1999ko irailean Euskalduna jauregian 
egindako batzar sortzailean onartu ziren bost helburuen alde lan egitea 
beharrezkoa eta zilegi dela eta ezin dela delitutzat jo. Helburu eta lan-ildo 
horietan aurrera egiteagatik hautetsi eta alkateak kriminalizatzea 
demokraziaren aurkako ekimena da, are gehiago kontuan hartuta epaituak 
sufragio unibertsalez aukeratutako herri-ordezkariak direla.  
 
2. Beasaingo udalaren ustez, “dena ETA da” printzipioa erabiliaz mugarik 
gabeko inkriminazioa zabaldu daiteke pertsonen eta erakundeen aurka. Euskal 
lurraldeen erakundetzea eta Nazio eraikuntza bultzatzea, edo euskararen alde 
jardutea, euskal hiritar eta hautetsi askoren iritzi eta konpromisoa da. Goardia 
Zibilak bere txostenetan ETAk berdin pentsatzen omen duela eta guzti horiek 
ETA-kide direla baieztatzea astakeri juridiko eta politikoa da.  
 
3. Beasaingo Udalak konpromisoa hartzen dute, edozein arlo instituzionaletan, 
demokratikoki aukeratutako ordezkariek Euskal Herriko lurralde eta eremu 
administratibo guztietako instituzioak sortu, bultzatu, garatu eta finantzatzeko 
duten eskubidea errespetatzeko. 
 
4. Beasaingo  Udalak Udalbiltza eta bertako hautetsi eta langile ohien aurka 
Madrileko Auzitegi Nazionalean eramaten ari den auzibidea irmoki salatzen 
dute eta Estatuko Gobernuari eskatzen diote Estatuko fiskal nagusiak gaur 
egun mantentzen duen akusazio publikoa erretira dezala.” 
 
 Fernando Boada jaunak (PSE-EE/PSOE): “tal y como nuestro partido ha 
ido diciendo cuando ha habido diferentes mociones en este Ayuntamiento, 
nosotros nos sometemos, porque creemos en él, al estado de derecho. Hay 
veces que las decisiones que toman los jueces nos pueden gustar y otras no y 
siempre las acatamos. Nos gustaría que el resto de grupos que piensan 
democráticamente pensaran igual, actuaran igual y acataran igual lo que el 
estado de derecho decide, nos guste o no. Se ha demostrado que hay veces 
que hay una acusación, no hay pruebas y quede exonerado, pero también ha 
pasado que ha habido acusación, pruebas y ha sido castigado. Demos tiempo 
para que se desarrollen los juicios pendientes y será el estado de derecho el 
que marque las pautas. Nos sorprende que por parte de Alcaldía se nos 
presente esta contramoción a favor de Udalbiltza cuando ellos pertenecen a 
Udalbide y este Ayuntamiento además lo paga, cuando resulta que formamos 
parte de la Asociación de Municipios Vascos, Eudel, en la que nos 
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encontramos representados la gran mayoría de municipios vascos. Udalbide y 
Udalbiltza, sin embargo, son dos organismos nacionalistas, claramente 
ideológicos, y se detraen dineros públicos para hacer campaña ideológica a 
favor de los partidos nacionalistas. Que sería en el Gobierno Vasco, en el que 
no hay ningún partido nacionalista, si decidieran implantar otro organismo para 
trasladar las ideas no nacionalistas con dinero de todos los ciudadanos vascos, 
tanto los que se ven representados como los que no. Nos parece una 
barbaridad y un abuso y desde luego ni a la moción ni a la contramoción tendrá 
nuestro apoyo.” 
 
 Alkatea jaunak (EAJ): “es legítimo defender unos principios y que decida 
el juez. Lo acataremos, pero tenemos que manifestar nuestra disconformidad, 
tal y como haceis vosotros. Hace poco fuisteis a defender la inocencia de 
Garzón que estaba imputado. Seamos un poco más sinceros. Nosotros 
manifestamos como Ayuntamiento que hay una situación que nosotros 
creemos que es una carga de derecho y de esa forma manifestamos 
públicamente a los beasaindarras que lo que solicitamos es que ese juicio se 
paralice porque no tiene sentido. EUDEL tiene unas finalidades muy concretas, 
en cambio Udalbide y Udalbiltza tienen otras que son complementarias y son el 
euskera y el tema de instituciones comunes. En este sentido hay que decir que 
el actual Gobierno Vasco está aportando como también ha aportado 
históricamente para actividades en euskera en Iparralde e incluso hay 
convenios transfonterizos donde participa el Gobierno. No miremos hacia atrás 
sino hacia adelante. Todo lo que sea colaboración es bueno y nostros estamos 
dispuestos porque creemos que somos un pueblo. Otra cosa es que si vosotros 
creeis que no somos un pueblo y tenemos que ir detrás de España, que me 
parece muy bien y es legítimo, pues que se vaya allá, pero dejadnos decir lo 
que pensamos públicamente.” 
 
 Josi Insausti jaunak (ALKARBIDE): “no cabe más que acatar las 
sentencias, con independencia de que se compartan, pero entendemos que 
todos estos procedimientos que se han alargado tanto, lo que han evidenciado 
es que han sido fruto de impulsos políticos, en los que una de las razones 
principales es la defensa de la identidad nacional, y como nacionalista no 
renunciaré a ello, pero luego todos los procedimientos posteriores, han dado 
lugar a la nulidad de pleno derecho de los procedimientos. Tenemos un 
ejemplo reciente con Egunkaria, también está el cierre de Egin, que ya 
veremos cuando se resuelve judicialmente, aunque yo tengo la sospecha que 
eso morirá en el cajón del olvido. Estas operaciones judicio-políticas generan 
dudas sobre el prinicipio básico del estado de derecho. Aquí va ocurrir más de 
lo mismo. Pasan muchos años para que se resuelvan y algunas de esas 
personas tienen sus cuentas embargadas, con lo cual entendemos que quedan 
vulnerados sus derechos. Son cuestiones farragosas, y lo que sí pediríamos es 
que en este tipo de operaciones las cuestiones políticas queden al margen 
porque lo único que hacemos es ponzoñar a la población para que pongamos 
en duda o sospecha ese estado de derecho que se dice defender.” 
 
 Fernando Boada jaunak (PSE-EE/PSOE): “no creo que haya habido 
ninguna institución en el procesamiento del juez Garzón. Ha habido gente a 
título particular y en este momento es una Institución la que está detrás de esta 
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propuesta. Si lo haces a título particular te lo podré criticar o no, pero en todo 
caso no lo haría en el Pleno. Sin embargo vosotros estais representando a una 
Institución y es esa la que está detrás de esta propuesta. Y por favor, que el 
euskera no sea el paraguas que lo abarque todo. Nosotros no hemos hablado 
de ello en ningún momento. Estamos criticando la ideologización de estos 
organismos que reciben recursos públicos, que no se sabe a dónde van. Si lo 
que quereis hacer me parece muy bien, pero no con el dinero de todos.” 
 
 Alkate jaunak (EAJ): las ayudas que ha dado este Ayuntamiento, han 
sido bien concretas y todas están en torno al euskera y al impulso de los 
euskaltegis y de las ikastolas. Son actividades culturales y hay una interrelación 
territorial. Esto es porque hay déficit por parte de otras instituciones para 
promocionar esas actividades.” 
 
 Andoni Antxia jaunak hitza eskatu eta Alkateak eman ondoren, adierazi 
du bi mozioak antzekoak direla eta nahiz eta beraientzat garrantzia eduki 
publikoko adieraztea bertan esaten dena, mozio alternatiboaren alde daudela.  
 
 Gaia behar adina eztabaidatu ondoren, mozio alternatiboa bozkatu da 
eta ondorengo emaitza lortu da: 
 
 Aldeko botoak: 9 (EAJ, ALKARBIDE, EB) 
 Aurkako botoak: 5 (PSE-EE/PSOE, PP) 
 Abstentzioak: 0 
 
 Une honetan Alfonso Segade ez da batzarraldian aurkitzen. 
 
 Horren ondorioz, gehiengo absolutuarekin onartu da EAJ eta 
ALKARBIDEk aurkeztutako mozioa. 
 
 11.- ALKATETZAREN EBAZPENAK. 2010eko maiatzaren 18tik 
uztailaren 5erarte Alkateak emandako Ebazpenak. 
 
 Ezagutzera eman dira, 2010eko maiatzaren 18tik uztailaren 5erarte 
Alkateak emandako Ebazpenak. 
  
 12.- ESKAERA ETA GALDERAK.   
 
 Eskaera eta galderen atalean honelakoak aurkeztu dira: 
 
 LOCALES EPA 
 
 Fernando Boada jaunak (PSE-EE/PSOE): “el Ayuntamiento se encuentra 
en un proceso de obras del EPA, con un presupuesto de 443.931 €, y a eso 
hay que añadir el costo de los locales que adquirimos. Queríamos saber si el 
Ayuntamiento ha solicitado el permiso y ha presentado el Proyecto al 
departamento de educación, y se dió por parte de éste la autorización porque 
cumple las condiciones. Si ha sido así quisiéramos saber cuando se ha recibido 
la confirmación, y si no qué respuesta ha dado el departamento de educación, 
ya que tenemos noticias de que a día de hoy no reunía las condiciones. Sería 
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lamentable que después de hace la inversión tengan que funcionar de manera 
irregular al no poderse legalizar por no cumplir las condiciones.” 
 
 EDIFICIO OLARAN 
 
 Fernando Boada jaunak (PSE-EE/PSOE): “hace un mes o más en el 
edificio Olaran hubo un conato de incendio. En el último pleno pregunté si ya 
eramos propietarios de Olaran y se me dijo que sí. Sin embargo, hay actividad 
dentro, y aquel conato de incendio generó un riesgo para el edificio. 
 
 Tenemos conocimiento que dentro del edificio se están haciendo 
actuaciones como podían ser grafittis, y parece ser que por encargo o con 
autorización del Ayuntamiento. Si es así nos gustaría saber cuál es el coste y 
por qué se ha hecho en un edificio sobre cuyo uso no hemos tomado ninguna 
decisión.” 
 
 ACCESOS LOCAL ARCHIVO MUNICIPAL 
 
 Fernando Boada jaunak (PSE-EE/PSOE): “todos sabemos que los 
locales del archovo municipal dejan mucho que desear, y el acceso no reúne 
las condiciones adecuadas ya que hay que pasar por donde están depositados 
los materiales de servicios y de limpieza, y parece que eso no es lo más 
adecuado. Nos gustaría saber si hay intención de ordenar eso porque creemos 
que tiene entidad suficiente como para que se encuentre en buen estado.  
 
 Parece que hay algún elemento mecánico que se ha instalado dentro del 
archivo y genera ruido suficiente como para que cualquier labor de 
investigación que se quiera hacer en el archivo, resulte incómoda.” 
 
 Alkatea jaunak (EAJ):  
 
 EPA 
 
 “las actuales aulas de EPA no cumplen las normas y por ello estuvimos 
con los representantes de EPA de Beasain y acordamos que ellos transmitieran 
a quien tiene competencia en esta materia lo proyectado. Sabemos que la 
condición perfecta no existe y a buen seguro que todas las condiciones no se 
cumplirán. Lo que no hay ninguna duda es que serán bastante mejores que las 
de ahora. Sabemos que habrá dificultades para cumplir todo, pero la mejora 
será sustancial. Se les han facilitado todos los planos y estamos a la espera de 
una respuesta, pero seguimos con las obras. Cuando llegue la respuesta 
quizás haya algo que modificar, pero no cabe duda de que la mejora será 
sustancial.” 
 
 EDIFICIO OLARAN 
 
 “El edificio ya se escrituró a nombre del Ayuntamiento, pero nos pidieron 
un tiempo para sacar todo el material y creemos que en septiembre podremos 
ir a visitarlo. La chispa que surgió fue más una alarma que una realidad. 
Respecto a los grafitteros no tengo ninguna noticia al respecto.” 
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 ACCESO ARCHIVO 
 
 “Es un tema que puede ser de Pleno, pero es cuestión de informarse. 
Estamos en obras y muchos materiales tenemos que tener en el pasadizo de lo 
que era vinos Telleria. Es normal que haya molestias. El archivo tal y como se 
acondiciónó hace cinco o seis años es modélico en cuanto al cuidado de los 
documentos. El ruido que has comentado es debido a un servidor que se ha 
instalado en el archivo para que directamente se pueda trabajar desde allí y se 
está trabajando para disminuir ese ruido.” 
 
 Fernando Boada jaunak (PSE-EE/PSOE): te das cuenta Patxi que con la 
respuesta que me has dado con respecto al EPA, sabiendo que es el 
departamento de educación el que da las autorizaciones, que no os habeis 
puesto en contacto y habeis preguntado a los profesores su opinión?. No voy a 
negar que van a mejorar en cuanto a espacio se refiere, pero no te das cuenta 
que no sigues el procedimiento que corresponde?. Imagínate que un ciudadano 
le habla al primer empleado del Ayuntamiento para pedir una licencia de una 
obra, el otro le dice que bueno, que muy bien, pero hace la obra si pedir 
permiso y tu como Alcalde tendrías que pararla para que presentara los 
proyectos correspondientes?.  
 
 Alkate jaunak (EAJ): “llamamos a la dirección de EPA de aquí y después 
de enseñarles los planos, les dijimos: ir a vuestro departamento y darles cuenta 
de lo que vamos a hacer. Eso es lo que hacemos, y así hemos trabajado. 
Hemos pasado tres o cuatro meses con los arquitectos que han redactado el 
Proyecto y hablando con los de EPA. Creo que lo estamos haciendo bastante 
bien.” 
 
 FISCALIZACIÓN DE CUENTAS 
 
  Alkate jaunak (EAJ): “hemos leido en la prensa que el Tribunal de 
Cuentas va fiscalizar las cuentas de este Ayuntamiento, que son públicas y a él 
corresponde decidir cuando y cómo fiscaliza. No tenemos ninguna 
preocupación al respecto, ya que desde siempre sabemos que eso es así. Lo 
que nos extraña es que sin tener ninguna comunicación oficial al respecto nos 
enteremos por la prensa. Eso quiere decir que entre las Instituciones no hay 
ningún respeto, y eso es lo que quiero denunciar. Cuando decidan fiscalizar lo 
harán. Creemos en la profesionalidad de nuestros técnicos, que lo están 
haciendo muy bien, y no tenemos ninguna preocupación. Al contrario, nos 
puede servir para aprender.” 
    
 Eta tratatzeko besterik ezean, bilera goizeko hamarrak eta laurdenetan 
amaitu da eta nik, idazkari naizen honek, akta hau idatzi eta sinatu dut.  

 
 
 
 


